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Ledamöter Inger Sjöberg, ordförande PRO Farsta centrum 

 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

 Harry Wikner PRO Hökarängen 

 Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 

   

Ersättare Berit Johansson PRO Tallkrogen/Gubbängen 

 Sven Engström PRO Farsta centrum 

 Christina Johansson SPF Farsta 

 Sonja Wenström SPF Sköndal 

   

Förhinder Börje Törngren, ersättare PRO Sköndal 

   

   

   

Tjänstemän Päivi Kabran avdelningschef 

 Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

Justeras:   

  Inger Sjöberg, ordförande 

 

 

 

 

Justeras:   

  Stig Åström, vice ordförande 

 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordföranden Inger Sjöberg 

och vice ordföranden Stig Åström. Justering sker onsdag 5 juni. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 13 maj 2013 anmäldes och lades 

till handlingarna. 

 
§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 13 juni 2013 

Ärende nr 1: Hur deltar förvaltningen i planeringsprocesser vid 

nybyggnation? Svar på skrivelse från (S), (MP) och (V) 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Uppföljning av kommunala vård- och omsorgsboenden – 

Farsta 

Rådet påpekade att det är tråkigt att så många äldre inte får tillgång till 

rehabilitering. Avdelningschef Päivi Kabran svarade att det förstås inte ska 

vara så att det saknas rehabiliteringsplaner för hälften av de boende. Man 

har tyvärr inte hunnit arbeta ikapp än. Rådet pekade på en skrivning i 

Stadsrevisionens årsrapport om Farsta stadsdelsnämnd (ärende nr 10), där 

det står att nämnden redovisar ett överskott inom äldreomsorgen – varför 

används inte de pengarna för att avhjälpa problemet? Päivi svarade att det 

inte finns något överskott på enheten Farsta vård- och omsorgsboende. 

 

Ärende nr 7: Uppföljning av entreprenaddrivna vård- och omsorgsboenden 

– Postiljonen 

Se synpunkter vid ärende nr 6 ovan. 

 

Ärende nr 8: Ändrad bemanning avseende driften av Veckobo vård- och 

omsorgsboende 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 10: Årsrapport 2012 om Farsta stadsdelsnämnd 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 17: Detaljplan för område vid Lingvägen i Hökarängen och 

Farsta 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 19: Stadsrevisionens årsredogörelse 2012 

Rådet hade inga synpunkter. 

 
§ 4 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Från föregående sammanträde:  

 

 Hur fungerar trygghetslarm för döva, behöver man ha telefonabonnemang? 
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Svar: Ja, man måste ha ett abonnemang för fast eller mobil telefon. Det 

finns inga andra tekniska lösningar. Om man inte har råd med det får man 

söka försörjningsstöd. 

 

 Hur arbetar Edö för att involvera anhöriga, som alternativ till anhörigråd? 

Svar: När genomförandeplanen upprättas diskuterar man bland annat hur de 

anhöriga vill att kontakten med boendet ska fungera, utöver de månadsvisa 

anhörigmötena. Erfarenheten är att anhöriga föredrar individuella lösningar 

som är anpassade efter deras olika förutsättningar och behov. 

 

 Kan de cirka 200 tomma lägenheterna vid stadens vård- och omsorgs-

boenden användas som korttidsboende vid till exempel stambyten? 

Svar: Det vore inte etiskt försvarbart att göra det – vård- och omsorgs-

boendena är ju någons bostad. Dessutom kan staden inte förse andra 

fastighetsägare med tillfälliga lösningar vid stambyten. Vissa tomma lokaler 

ska byggas om till trygghetsboenden och studenthem. 

 

Harry Wikner ifrågasatte detta att äldre ska bo kvar hemma till vilket pris 

som helst. Flytten borde underlättas genom att erbjudas gratis och i ett 

tidigare skede, när den äldre fortfarande kan lära sig hitta och bli bekant 

med den nya boendemiljön. 

 

 

Christina Johansson frågade om många beviljas parboende i Farsta. Päivi 

Kabran svarade att det i princip inte finns någon efterfrågan alls på parboende. 

Närboende finns som ett alternativ, med boende på till exempel demensboende 

respektive servicehus. 

 

Lilian Falkbäck tog upp en artikel i dagens nummer av Dagens Nyheter, som 

berättar om en neddragning av antalet hemtjänsttimmar trots oförändrade behov 

hos brukarna. Lilian undrade hur det är i Farsta. Päivi Kabran svarade att det 

inte har gjorts någon sådan generell neddragning av antalet hemtjänsttimmar 

här. Harry Wikner påtalade att flera ideella organisationer, till exempel Ersta 

och Stora Sköndal, har avvecklat sin hemtjänst eftersom det inte går att bedriva 

en ansvarsfull verksamhet med den sortens ersättning som staden erbjuder. 

Päivi Kabran påminde då om det nya ersättningssystem som staden kommer att 

gå över till, som bör innebära att utförare får en rimlig ersättning. 

 

Avdelningschefen föreslog att rådet framöver arbetar med olika teman vid sina 

möten. Om rådet så vill kan förvaltningen till exempel förbereda ett tema om 

biståndsbedömning i höst. Rådet tyckte att detta var en bra idé och föreslog 

hemsjukvård som ett kommande tema, när den har förts över till kommunerna. 

Både rådet och förvaltningen föreslår fler teman vid kommande möten. 
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§ 5 Övriga frågor  

Christina Johansson berättade att hon fått ett telefonsamtal om sociala 

problem vid en parksoffa nära gångvägen från Farstavägen upp till 

Molkomsbacken i Farsta Centrum. Äldre upplever det som obehagligt att 

passera platsen, eftersom den har blivit ett tillhåll för missbrukare. 

Sekreteraren lovade föra informationen vidare till avdelningschefen för 

socialtjänsten. 

 

Sven Engström har till dagens möte författat ett förslag till skrivelse till 

trafik- och renhållningsnämnden om behovet av upprustning av sofforna i 

Farsta Centrum. På förslag från Christina Johansson kompletteras 

skrivelsen med ett önskemål om fler cykelställ. Eftersom det finns så få 

cykelställ i centrum parkeras cyklar så att det blir besvärligt både för 

synskadade och andra. En skrivelse enligt bilaga översänds till trafik- och 

renhållningsnämnden. 

 

Rådet diskuterade om det är dags för en ny träff med fastighetsägaren 

Atrium, och om man kanske i så fall ska ha en gemensam träff med rådet 

för funktionshinderfrågor. Ordföranden Inger Sjöberg tar upp frågan med 

det andra rådets ordförande Kerstin Järneberg. 

 

Harry Wikner tog upp att Stadsrevisionens årsrapport noterar att det görs få 

anmälningar enligt lex Sarah och lex Maria – stämmer det? Päivi Kabran 

svarade att hon håller med om att det troligen borde vara fler anmäningar, 

gerenellt i staden och även i hela landet. I Farsta arbetar man mycket för att 

få medarbetare att rapportera missförhållanden, att inte betrakta detta som 

”angiveri” utan som ett sätt att utveckla kvaliteten i verksamheten. 

 
§ 6 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet och önskade alla en riktigt trevlig sommar. 

 


